



**Referat fra Bro**

**Divisions divisionsrådsmøde**

**Mandag den 15/04 2024**

Egebjerghytten, tørvelong 22, 5771 Stenstrup

Rådsmødet starter kl. 19:00 og forventes at være færdig kl. 22:00.

**Dagsorden for divisionsrådsmødet:**

**A. Valg af dirigent og referent.**

Divisionsledelsen foreslog Alberte Westergaard Pedersen (var syg), Thomas Frankel Goul blev valgt som dirigent og Maria Frandsen som referent, blev valgt.

Divisionsrådsmødet var varslet i rette tid. .

**B. Beretning fra divisionsledelsen.**

Spejderåret 2023 har været begivenhedsrigt. Det er spændende at komme rundt til grupperådsmøder, og se hvad der rører sig og hvad der sker udviklingsmæssigt. *Se Bilag 1.*

Beretningen er godkendt.

**C.** Skriftlig eller mundtlig beretning fra en eller flere af Det Danske Spejderkorps kredsrepræsentanter i Friluftsrådet.

Ingen repræsentanter tilstede.

**D.** Skriftlig eller mundtlig beretning fra spejdercentre og større arrangementer, jf. § 50, og tilsvarende, tilknyttet divisionen.

- Thurøbund Spejdercenter.  
Ingen repræsentanter tilstede.

**E.** Orientering fra Fyns Blå Spejdere v. Margit Hansen og Claus Thorsted.

- Der afholdes et årligt møde. Der bliver hvert år afsat penge til OST (område senior turnering), pengene er ikke brugt de sidste år.
- Donorkopsets repræsentant havde svært ved at se hvordan de kunne udnyttes bedst i Fyns Blå Spejdere, der er blevet valgt en ny repræsentant.
- Danmarkssamfundet, deltagerantallet er gået ned. Opfordrer grupperne til at blive medlem.
- Regnskabet, der bliver holdt penge tilbage til eks. OST og fordeles ellers efter medlemstallet i divisionerne.
- Bemærkning v. Claus Thorsted, han har valgt at trække sig fra Fyns Blå Spejdere. FBS lever ikke op til vedtægterne. Pengene bruges ikke i overensstemmelse med vedtægterne.

Beretning taget til efterretning.

**F.** Orientering fra Spejdernes Fællesråd (ejer Spejderborgen).

- *Se bilag 4.* Taget til efterretning.

**G.** Skriftlig eller mundtlig beretning fra Thurøbund Hytteudvalg.

- Der skal være Sø- landslejr for 2. gang inden for to år. De er ved at få lavet ny trappe fra hytterne til flagstangen. Der mangler altid frivillige i hytteudvalget. Centerdelen arbejder på at blive mere "grønt", undersøger muligheden for at få solceller på taget af hytterne.

Beretningen, taget efterretning.

**H.** Orientering fra Baden-Powell Fonden v. Simon Krogh-Nielsen og Bodil Vagn Nielsen.

- Der har ikke været midler de sidste år, der har derfor ikke været afholdt møder. Man har solgt noget jord, hvorved man forventede et overskud. Salget er gået igennem, men der mangler juridisk afklaring på Fondens midler.

Beretning taget til efterretning.

**I. Fremlæggelse af årsregnskabet for det foregående år til godkendelse.**

Regnskabet er godkendt.

**J. Behandling af indkomne forslag – Forslag, der ønskes behandlet, skal sendes til brodivision@gmail.com  
SENEST torsdag den 01/04 2024.**

- Der er et indkomne forslag: Spejdernes fællesråd ønsker at divisionsledelsen (repræsentantskabet) ændrer i fællesrådets vedtægter, så de ved salg af Spejderborgen kan skænke 50% af den opløste forenings midler til Egebjerghytten. Forslaget er at 50% af midlerne går til Egebjerghytten og de resterende midler deles mellem divisionens grupper, hvilket kræver en vedtægtsændring.

Divisionsledelsen er repræsentantskabet i Spejdernes fællesråd og har mandat til at ændre vedtægterne der. Divisionsledelsen har taget punktet med, fordi man ønsker at høre gruppernes tanker omkring midlerne. Divisionsledelsen kunne have valgt at træffe beslutningen uden høring i divisionsrådet

Den offentlige vurdering er ca. 1 mio. kr.

Debatten går på; har grupperne råd til at give de 50% af 100.000 kr, som går til Egebjerghytten frem for grupperne.

Der har været holdt møde i Egebjerghyttens repræsentantskab, hvor det drøftedes at låne penge til renovering af hytten, (19% i rente/ kassekredit). Egebjerghytten har fået tilbud 5% lån fra en privat spejdervenlig investor. Repræsentantskabet ønsker at give grupperne mulighed for låne Egebjerghytten pengene.

Punktet blev rigt debatteret og mange synspunkter blev hørt. Der var mange forskellige muligheder oppe og vende. Ved en afsluttende grupperunde blev tilkendegivet følgende:

**Grupperunde:**

Pionerne: Vi bakker op om, at der bliver fastsat en procentsats.

Thurø: Vi er med på en vis procent, måske ikke lige 50%

Christiansminde: Vi giver gerne 50%, men ønsker øget fokust på, at udeområdet renoveres.

Incaerne: Støtter med en procentsats

Rudkøbing: Divisionen hjælper Egebjerg med et lån på 250.000 og når grupperne får midler for salget af Spejderborgen, så bestemmer de selv hvor meget og hvad de donerer.

Magleby: Støtter Rudkøbing

Niels Juel Sø: Opbakning til støtte med omkring 50%

Tullebølle, Strynø og Tåsinge er ikke tilstede.

**K.** Væsentlige beslutninger om divisionens fremtid, herunder.

- Forelæggelse af divisionens udviklingsplan med indsatsområder for indeværende år. Sidste år forlængede vi udviklingsplan. Den ny divisionsledelse, skal arbejde med en ny udviklingsplan frem mod divisionsrådsmødet næste år.
- Beslutninger i øvrigt om divisionens udvikling, spejderarbejde mv.

**L.** Fastsættelse af divisionskontingent for det følgende år og vedtagelse af justeret budget for indeværende år og vedtagelse af budget for 2025 - 2026.

**V.** Margit. Revideret 2024.

Der er sat noget mere af til Dividusdag 3500 kr.

Fælles divi, der er ca. 10.000 at gøre godt med.

Det fælles og senior/klan får nogle midler at gøre godt med, ligger under andre møder.

Fælles grenarbejde på tværs af grupper støttes også.

Kontingentet er uændret 10 kr pr medlem pr. år.

Der opfordres til, at grupperne søger PR støtte mv. Der er sat 2000 kr af pr gruppe.

Fællesdivi og Brokursus afholdes hver 2. år.

Og der er sat midler af til udlandsture.

Der ønskes billigere fællesarrangementer.

**M.** Fastsættelse af antallet af divisionsledelsesmedlemmer under hensyntagen til § 29, stk. 2.

- Divisionsledelsen foreslår 2 Divisionschefer, 1 kasserer, 4 ledelsesmedlemmer, 2 suppleanter. Vedtaget.
- *Af de fremmødte er 31 stemmeberettiget - de afgående divisionschefer vælges som stemmetællere*

**N.** Valg af en eller to divisionschefer, divisionskasserer og øvrige medlemmer af divisionsledelsen (valg gælder for 2 år, suppleanter gælder for 1 år).

Divisionschefer.

- Simon Krogh-Nielsen, på valg - genopstiller ikke.
- Mia Thorsted Jørgensen, på valg - genopstiller ikke.
- *Divisionsledelsen foreslår - Bjørn Bøtker*
- *Divisionsledelsen foreslår - Lene Buch Krogh-Nielsen (opstiller for et år)*

Lene og Bjørn har snakket sammen og synes at de opstillede er et stærkt hold. Det er et dygtigt hold, men mangler måske divergens, eks. alder og grene. Det er også en fordel at grupperne er bredt repræsenteret. Carina (Inkaerne) er blevet opfordret til at stille op og tager imod.

Divisionskasserer.

- Mette Aadahl, - ikke på valg

Divisionsledelsesmedlemmer.

- Mads Friis Jørgensen, på valg - genopstiller ikke. (har siddet i 6 år)
- Emilie Malmose, ikke på valg.
- Bjørn Bøtke, ikke på valg - Trækker sig for at stille op til anden post.
- Irene Bøtke, ikke på valg.
- Carina Marianne Hansen (Inca) Valgt med 21 stemmer
- Anne Marie (Christiansminde) Valgt med 16 stemmer
- Sebastian (Niels Juel SØ) ikke valgt, fik 8 stemmer
- Frida Høegh Van Deurs (Thurø/Pioner) ikke valgt, fik 12 stemmer
- Nohr Østergaard (Pioner) ikke valgt, fik 5 stemmer

Suppleanter.

- Mikki Christensen(Christiansminde) ikke valgt , fik 13 stemmer
- Sebastian Brøndum Nissen (Niels Juel SØ) Valgt med 16 stemmer
- Frida Høegh Van Deurs (Thurø/ Pionererne) Valgt med 21 stemmer
- Nohr Østergaard(Pionererne) ikke valgt, fik 12 stemmer

**O. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant (valg gælder for 1 år).**

Revisor.

- Peer Møller Taasinge, på valg - villig til genvalg. Valgt

Revisorsuppleant.

- Anna Nyboe Sommer, på valg – genopstiller ikke.
- *Divisionsledelsen forslår – Poul Baltzer Heide. Valgt*

**P. Valg af Divisionens 2 medlemmer til Korpsrådsmødet**

- *Divisionsledelsen forslår divisionscheferne, godkendt.*

**Q. Valg af Bro Divisions 2 medlemmer i Baden-Powell fonden (valg gælder for 1 år).**

- Simon Krogh-Nielsen, på valg – villig til genvalg. Valgt
- Bodil Vagn Nielsen på valg – villig til genvalg. Valgt

**R. Valg af Divisionens 4 medlemmer til Fyns Blå Spejdere (valg gælder for 1 år).**

- Margit Hansen, på valg – villig til genvalg. Valgt
- Claus Thorsted, på valg – genopstiller ikke.

- Lene Krogh Nielsen, ikke på valg. (DC ikke på valg).
- Bjørn Bøtker, ikke på valg. (DC ikke på valg).
- *Divisionsledelsen foreslår Simon Krogh-Nielsen. Valgt*

S. Valg af divisionens repræsentant i Thurøbund Hytteudvalg (valg gælder for 2 år).

- Tom Acker, ikke på valg
- S. Divisionsrådet indstiller til divisionsledelsen følgende medlemmer til Spejdernes fællesråd (min. 3, ellers ulige antal, (valg gælder for 2 år)).
- Ib Buch Hansen, ikke på valg
- Villy Hansen, på valg. (trækker sig)
- Jens Larsen, på valg (trækker sig)

Efter aftale med Spejdernes fællesråd, vi vil gerne hjælpe dem til dørs. Villy, Jens og Ib har været der længe, men kræfterne rækker ikke længere. Ib fortsætter sammen med Simon, Mia og Mads (suppleant), der gerne vil gå ind i Spejdernes fællesråd - det godkendes af divisionsrådet.

T. Eventuelt.

- Inden mødets start, var der et oplæg fra Korpsledelsen ved Thomas Frankel Goul om korpsets udviklingsplan. QR kode leder til vedhæftede spørgeskema. Bilag 1 + 2.
- Ønskeligt, at Egebjerghytten kom på dagsordenen til divisionsrådsmødet.

Referatet er således opfattet og underskrevet af:

**Referent Maria Frandsen**



**Dirigent Thomas Frankel Goul**

## **Bilag 1.**

### **Beretning fra Divisionsledelsen**

Bro Division har haft et begivenhedsrigt år med en masse spændende aktiviteter og arrangementer.

Spejderåret startede med en masse grupperådsmøder, hvor vi fik hørt og alle de fantastiske ting i arbejder med ude i grupperne.

Den 12.-14. maj havde vi en vellykket **Divisionsweekend**, hvor spejdere fra lidt over halvdelen af divisionens grupper mødtes til en weekend fyldt med sjove aktiviteter og kammeratskab. Selvom der var flere grupper og patruljer med få spejdere, fik vi lavet fælles patruljer og gode samarbejder.

De takter vi så på divisionsweekenden og i forberedelserne op til, var med til at starte et forsøg med **fælles tropsmøder** ca en gang om måneden. Der har været flere fælles tropsmøder mellem Pionererne/Incaerne, Thurø, Taasinge og Christiansminde, hvor spejderne har haft mulighed for at lære hinanden bedre at kende og arbejde sammen om fælles projekter.

I september var nogle af os med til at fejre **Thurøbunds 50 års jubilæum**, det var en fantastisk dag med masser af festligheder og gode minder.

Vi afholdt også et vellykket **fællesledermøde** i oktober, hvor vi fik drøftet kickstartet flere mindre arrangementer. Idegrundlaget var et oplæg fra en fælles **divisionsledelsesweekend** i juni. **Dividusdag** den 5. november var endnu en succes, hvor vi samledes til en dag fyldt med aktiviteter og godt selskab.

**I 2024** er der blevet afholdt **juniorplat** og **Bro Kursus** og folk er i fuld gang med planlægningen af fælles **divisionsweekend** og mon ikke også der kommer en **dividusdag**? Vi glæder os til at skabe endnu flere sjove og mindeværdige oplevelser for vores spejdere. Vi vil gerne takke alle spejdere, ledere, forældre og frivillige for det kæmpe engagement og dedikation i lægger uge efter uge. Vi ser frem til et nyt år med masser af spændende aktiviteter og fællesskab i Bro Division.

## Bilag 2



## Bilag 3

09.04.2024 08.09

## Ny Udviklingsplan 2025-2029

Ny Udviklingsplan 2025-2029

### Emner i den nye udviklingsplan

Ligesom vi i den nuværende udviklingsplan har 5 forskellige temaer, er vi på jagt efter, hvad de nye temaer skal være i vores nye udviklingsplan. Vi har derfor formuleret 4 refleksionsspørgsmål, vi gerne vil have dit/jeres input til.

1. Nævn 1 ting, du synes Det Danske Spejderkorps



gør godt i dag

Skriv dit svar

2. Hvad synes du, er den vigtigste opgave, Det Danske Spejderkorps løser for den enkelte spejder?

Skriv dit svar

3. Hvad synes du, er den vigtigste opgave, Det Danske Spejderkorps løser for det danske samfund?

Skriv dit svar

4. Hvis du tænker 5 år ud i fremtiden - Hvad er den vigtigste forandring, du kunne drømme, der var sket i Det Danske Spejderkorps?

Skriv dit svar

[https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=JppXab0CD0u65500XHER6p\\_voZc2UR1KixfwYIOGAMIUOFFONVVSSDVQUZBVNEZFU...](https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=JppXab0CD0u65500XHER6p_voZc2UR1KixfwYIOGAMIUOFFONVVSSDVQUZBVNEZFU...) 1/2

## **Bilag 4 Orientering fra Spejdernes fællesråd**

Orientering fra Spejderfællesråd til divisionsrådsmødet d. 15 april 2024

Bestyrelsen i Spejdernes Fællesråd er

Formand Jens Larsen, Villy Hansen, kassere Ib Buch Hansen

Fyns spejder og FDF museum har opsagt deres leje og er fraflyttet med, med hele deres udstilling og materiale.

Der har været et møde med naboerne, samt et par telefon møder om forkøbsret af spejderborgen, de har ikke pengene, men er interesseret i længere leje på 10-15 år. Derfor er bestyrelsen gået videre med anden køber. Det er foreningen "Unge For Ligeværld"

Som er meget interesseret, de har dog brug for tid til, at skaffe penge via Fonde til køb.

De er ikke kommet i mål endnu, men for købe sig mere tid, har de betalt 3 mdr. leje, uden at gøre brug af lejen.

Naboerne er sagt op og er ved, at fra flytte. (flytte deres ting)

Regnskab er fremsendt til Divisionsledelsen samt godkendt af Divisionens revisor.

Årets underskud er - 9.579 som skyldes mindre lejeindtægt, samt reparation af den ene varmepumpe til 8.000 kr.

Der er fremsendt forslag til vedtægt ændring til Divisionsledelsen ang. fordeling af foreningens formue ved ophør.

Der har været et møde med divisionsledelsen, hvor de frem kommer med en anden fordelings nøgle i vedtægt §22

Jens og Villy er på valg og Jens ønsker ikke genvalg, divisionsledelsen har forslag til 3 nye, som indstilles og Fællesrådet bliver dermed udvidet til 5 medlemmer.